
Rekonstrukce synagogy 
a fotbalových kabin na hři�
šti. Dvě z nejvýraznějších
stavebních akcí tohoto ro�
ku. Na obou se výrazně po�
depsal čkyňský podnikatel
Jan Vojtíšek. 

„Rekonstrukce synagogy
pomalu končí a vše bylo
zatím v pořádku a podle
plánů. Byla to zvláštní
stavba. Určitě ne nejsloži�
tější co naše Iirma dělala,
ale hlavně prestižní, proto�
že to bylo doma ve Čkyni,“
uvádí Jan Vojtíšek, majitel
Iirmy Stavoj.

Za jak dlouho rekonstrukci
synagogy dokončíte?

Stavba bude hotová 15.
12. 2012. Začali jsme kon-
cem listopadu 2011.

Byla to nejsložitější stav�
ba, kterou vaše 9irma
dělala?

Nebyla to nejsložitější
stavba, byla trochu zvláštní
a prestižní, protože to bylo
doma ve Čkyni. 

Jak rozsáhlou rekonstruk�
cí synagoga prošla?

Rekonstrukce synagogy
a technického objektu ob-
sahovala zateplení a úklid
půdy, novou elektroinsta-

ci, zdravotně technickou
instalaci, opravu vnitřních
omítek s vymalováním, izo-
lace podlah tepelné a proti
vodě, betonování podlah se
zadlážděním, provedení ke-
ramických obkladů stěn na
toaletách, novou fasádu, ka-
menné oplocení, opravu
studny s osazením ruční
pumpy, zadláždění chod-
níků kamennými kostkami
ve dvoře a osetí travinou
ostatních ploch. Památkáři
na synagoze odhalili v hlav-
ním sále fresku a dva vý-
klenky s nápisy a zároveň je
zrestaurovali. Nám již chybí
jen osadit zábradlí na em-
poře a na schodišti. Ještě
doděláváme dělící příčku
v zimní modlitebně, do
které přijdou osadit skle-
něné dveře, které se právě
vyrábí.       

Zajímavé je, že s opravou
začal před lety tvůj otec 
a teď si ji dokončil ty.

Ano, táta synagogu začal
opravovat v roce 1992, ale
nebylo dost peněz a v roce
1996 jsme synagogu ode-
vzdali rozestavěnou.

Objevily se při stavbě ně�
jaké potíže?

Neobjevily, práce postu-
povaly bez potíží.

V létě jsi inicioval rekon�
strukci fotbalových kabin
na hřišti. Co se v kabinách
změnilo?

Ano, fotbalové kabiny
byly v dost žalostném sta-
vu, hlavně sprchy. Takže
jsme to celkem dobře
opravili. Ve sprchách je na
podlaze položená nová dlaž-
ba, stěny jsou obložené ke-
ramickým obkladem a strop
je vymalovaný. Kabiny jsou
vymalované a na podlaze je
položené nové lino a ještě 

jsou natřené lavice a část
lavic se doplnila. Zednické
práce s materiálem dodala
naše eirma. Instalační práce
s materiálem dodala eirma
Intoma pana Kuty. Podlahy
položila eirma R&K pa-
na Roda. Elektroinstalační
práce provedl František
Had. Bourací a malířské
práce zajistila brigádně
stará garda a Vlasta Babka
s Láďou Motykou. Všem,
co se na rekonstrukci kabin
přičinili, chci poděkovat.  

(pp)
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Příjemné prožití
vánočních svátků,

hodně štěstí a zdraví 
do nového roku 2013

přeje všem obyvatelům Čkyně
Ing. Stanislav Chval – starosta obce

Opravil synagogu 
i fotbalové kabiny

Jan Vojtíšek před opravenou synagogou               Foto: PP



Říjnové volby do krajských
zastupitelstev skončily ví-
tězstvím levice. Nejinak to-
mu bylo ve Čkyni, Horo-
sedlech a Onšovicích. Vý-
jimku tvořily Dolany, kde
zvítězila ODS, která zde
získala více než 17 procent
hlasů.

Volební účast přesáhla 
38 %, což bylo lehce nad
celorepublikovým průmě-
rem. Podrobnější výsledky
voleb naleznete na oeiciál-
ním webu obce Čkyně –
www.ckyne.cz.             

(pp)
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Zastupitelstva obce Čkyně 
dne 22.10.2012

schválilo:
– doplnění programu do bodu 4) – účast na projektu POV
– rozpočtové opatření č. 4/2012
– podání žádostí do programu MMR na „Obnovu obecního ma-
jetku po živelné pohromě 2012“ - propojení MK Onšovice –
Horosedly, MK Horosedly – západní spojka, obnova MK „kolem
ČOV“, obnova MK v osadě Onšovice, obnova MK dolní Spůle – u
Nárovců, obnova požární nádrže v osadě Onšovice
– záměr na vybudování venkovní tělocvičny v rámci projektu
MAS „Zdraví nás baví II.“ ve výši ein. nákladů 300.000,– Kč
– záměr na účast na společném projektu SO Věnec na opravy
obecního majetku z Programu obnovy venkova
– záměr na pronájem prostor Hospody na hřišti jako restau-
račního zařízení s výší nájemného min. 6.000,– Kč; posuzo-
vanými kriterii pro výběr nájemce bude podnikatelský záměr
– předpokl. aktivity a doložené reference
– smlouvu o bud. smlouvě o zřízení práva odpovídajícího věc.
břemenu pro E.ON Distribuce a.s. – s názvem „Čkyně – kabel
NN, Růžička“ na pozemku č. parc. 821/11, 821/41 v k.ú. Čkyně
– smlouvu o bud. smlouvě o zřízení práva odpovídajícího věc.
břemenu pro E.ON Distribuce a.s. – s názvem „Čkyně – kabel
NN, Obec č.p. 105“ na pozemku č. parc. 1125, 47/4 v k.ú. Čkyně
– smlouvu o bud. smlouvě o zřízení práva odpovíd. věc. bře-
menu pro E.ON Distribuce a.s. – s názvem „Čkyně – kabel NN u
Volyňky“ na pozemku č. parc. 11124/1, 1125, 1124/22, 1124/21,
87/10, 774/3, 1142/1, 87/9, 1124/8, 1124/10 v k.ú. Čkyně
– záměr na prodej částí pozemků pro pana Petra Mánka, Záho-
říčko 5 o pozemku č. parc. 561/2 o výměře cca 3 m2 a části po-
zemku č. parc. 237/7 o výměře cca 70 m2 v k.ú. Předenice u Čkyně 
– pronájem pozemků pro paní Jaroslavu Růžičkovou, Čkyně
295 část pozemku č. parc. 90/1 o výměře cca 50 m2 a část
pozemku č. parc. 87/5 cca o 50 m2 v k.ú Čkyně za podmínky,
že přístup bude zachován a nebude se pozemek plotit

zamítlo:
– pronájem pozemku paní Monice Turkové, Čkyně 41 v k.ú.
Čkyně č. parc. 667/1 o výměře 1468 m2

– prodej části pozemku panu Jaroslavu Frimmlovi, Dolany 10
pozemek č. parc. 1093/8 o výměře cca 60 m2 v k.ú. Dolany u Čkyně 

doplnilo:
– kontrolní výbor panem Janem Vojtíškem

přidělilo:
– dva byty v č. p. 163 v pořadí: Ludmila Zelenková, Čkyně 21;
Josef Stejskal, Čkyně 125; Václav Mráz, Nahořany 23; Lucie
Nárovcová, Onšovice 33; Alena Staňková, Horosedly 26

vzalo na vědomí:
– informace o přijetí nového pracovníka
– informace o přijetí pracovníka přes Úřad práce
– návrh na příští rok zařadit einanční prostředky na částečnou
rekonstrukci č. p. 134
– informace o tom, že není vhodně uklizeno v č. p. 134
–informaci, že Občanské sdružení za rozvoj Čkyňska podalo
podnět na ÚOHS na prověření zadávání zakázek
– informace o množících se hlodavcích v kanalizaci
– informaci o tom, že se bude kontaktovat ÚZSVM kvůli bez-
platnému převodu či odkoupení pozemků na hřišti a pod
hospodou

Volby na Čkyňsku

Volební místnosti ve Čkyni, Dolanech,
Horosedlech a Onšovicích



Je neuvěřitelné, jak ry-
chle umí čas utíkat. Zvláště
ve škole nám připadá, že to
je místo, kde veškerý čas
nabírá zcela jinou rychlost.

Tyto řádky vznikly po
pedagogické radě, kdy žáci
i jejich učitelé uzavřeli
první čtvrtletí školního ro-
ku (6.11.2012). Stihli toho
již poměrně dost v normál-
ním pracovním procesu -
výuku, zkoušení, prověrky.
Žáci několikrát vyjeli za
vzděláváním mimo školu
(NP Šumava, Muzeum Vim-
perk, festival Natur Vision).
Úspěšně absolvovali již
některé sportovní soutěže,
zhlédli dvakrát divadelní
představení. Nejstarší se
chystají na exkurzi do
Prahy, kde budou poznávat
pražskou secesní a židov-
skou kulturu. Na začátku
listopadu si vyzkouší de-
váťáci  testování vědomostí.
SCIO testy budou zaměřeny 

na Čj, M, Nj, Aj a OSP. Do 
Mikuláše ještě stihneme
zvolit mezi osmáky a de-
váťáky Fešáka a Top dívku
za rok 2012. Na volbu
v rámci Kravatového dne se
nejstarší ročníky vždy těší.
Pak přijde Mikuláš a možná
i kouzelník a budou Vánoce.
Skoro půlroční práce ve
škole profrčí a uběhne ne-
skutečně rychle.

Tento stručný nástin
událostí jen naznačuje, co
všechno žáci a učitelé stih-
nou během prvním měsíců
ve škole. Náš školní deníček
je určitě podrobnější a
zaplněný a nejenom samý-
mi klady. Také všelijaké vý-
chovné problémy a prů-
švihy žáků patří do škol-
ního života.

Tak nám držte palce, aby-
chom společně první polo-
letí úspěšně zvládli. 

Mgr. Jan Děd

Školní rok se pomalu pře-
hupuje do adventního času.
Nové děti si rychle zvykly,
starší děti jsou otrkanější 
a kurážnější. Kromě každo-
denních činností a aktivit
mateřská škola nabízí i
několik zájmových krouž-
ků. Již tradičně v prosto-
rách základní školy mohou
děti využívat pěvecký
kroužek s Mgr. J. Fafejtou.
Do školy chodí moc rády.
Jednak je to změna - učitel
a pak taky nemusí po obědě
odpočívat. Další aktivity,
které mateřská škola
nabízí, jsou dva po sobě
jdoucí kroužky s Mgr. M.
Turkovou. Děti se hravou
formou učí základům an-
glického jazyka a hry na
elétnu. O oba kroužky je
velký zájem. Novou věcí je
kroužek, který se jmenuje
Tvořivá dílna. Vede jej naše 
nová p. učitelka M. Ko-
houtová. V poobědním čase 
"tvoří" nejen s výtvarně

nadanými, ale především s
nadšenými dětmi. 

Mateřskou školu na-
vštěvuje také logopedka
PhDr. J. Tláskalová. Rodiče
tak nemusí cestovat do
Vimperka, stačí dát ve sta-
novený den dětem notýsek.

A co nás čeká dále? 
5. prosince k nám přijde
Mikuláš se svým doprovo-
dem. Proslýchá se, že peklo
vyšle velkého čerta. Letos
se totiž urodilo více zlobilů.
Pak pozveme rodiče na
vánoční posezení u stro-
mečku. A to už Vánoce
budou klepat na dveře 
a nastane všemi očekávané
volno. Do té doby nás však
čeká ještě mnoho práce ale
především radosti a těšení.
Nakonec bych chtěla
poděkovat všem sponzo-
rům, kteří poslali Ježíškovi
peníze na hračky dětem
pod vánoční stromeček.
Děkujeme.

(vp)
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Asi nejrychleji běží čas ve škole

Co je nového v mateřské škole?

Dětem ve školce přinesl KOS 
nové pastelky

V sobotu 13. října 2012 proběhl už v pořadí druhý Pod-
zimní bazar. Pořadatelem byl Kulturně okrašlovací spolek
Čkyně. Tak jako loni i letos za získané peníze z prodeje
KOS zakoupil pastelky a paní Martina Remešová je dětem
v mateřské škole předala.
Děkujeme Kosákům a těšíme se na 5. prosince, kdy je
uvidíme v mateřské škole na Mikulášské besídce.

(vp)

Děti v novém kroužku Tvořivá dílna

Promítání Vládi Hoška

Další promítání snímků z cest bude 
ve Čkyni v hotelu IREN 

ve středu 12. prosince od 18.00 hodin.
Téma: Skotsko a ostrovy Hebridy

Srdečně Vás zve
fotograf Vláďa Hošek.
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Pozvánka na 
vánoční koncert 

Dne 21.12. 2012 od 18 hodin již tradičně 
v kostele zazpívají děti z pěveckého sboru

Růže a komorní sbor Rosetta.
Srdečně zveme všechny, 

kteří by si s námi chtěli zpříjemnit jeden 
z předvánočních večerů.

KOS vás zve 
na živý betlém

Přijďte v neděli 23. 12. 2012 v 18 hodin
do čkyňského parku zazpívat koledy Ježíškovi,

nasát vánoční atmosféru 
a společně se těšit na Štědrý den. 



Blíží se zima, doba Vánoc.
Redakce Aktualit pro své
čtenáře vybrala zajímavé
úryvky z krásné knihy Český
rok od Kláry Trnkové o sta�
rých zvycích v době před�
vánoční i vánoční. 

Advent
Napadl sníh, venku je

třeskutá zima. V peci
praskal oheň, topilo se
dřevem, které se připravo-
valo celý podzim. Kolem
pece se točil život celé
rodiny. Byla zdrojem tepla
ve světnici, hospodyně tu
vařila a pekla, sušilo se nad
ní prádlo a nahoře spávaly
děti, protože tam bylo nej-
tepleji. V chalupě se topilo
jen v jedné místnosti, kde
všichni jedli pracovali i spa-
li. Každá, i ta nejmenší
skulinka se musela ucpat
mechem, aby neutíkalo
vzácné teplo. 

Poslední měsíc roku 
je přípravou na Vánoce 
a oslavy Ježíškova narození.
Tomuto období se říká 
advent a dříve bývalo
dobou postní, přestalo se
tančit, nepořádaly se ani
svatby. Každé ráno, ještě za
tmy, chodili všichni do
kostela na mši.

Bývala to ale i doba plná
předvánočních příprav a
děti se tenkrát těšily na
dárky od Ježíška stejně jako
dnes.

Vedle vánočních příprav
chodily ženy i dívky dále na
přástky. „Toč se a vrč, můj
kolovrátku, ejhle, adventu
již nakrátku a blízko, bli-
zoučko Štědrý den,'“ říká se
v jedné krásné básni Karla
Jaromíra Erbena, která
vypráví o předvánočních 
a vánočních zvycích.

Čtyřem nedělím před Ště-
drým dnem se říká ad-
ventní. Dnes se ustálil zvyk 

ozdobit adventní věnec se
čtyřmi svíčkami a každou
neděli by se měla sejít celá
rodina, zapálit jednu svíčku
a alespoň chvíli spolu
posedět a povídat si.

Zimní obyčeje
V adventním čase se ob-

jevovaly zvyky, které již
dnes neznáme. 

3. prosince v předvečer
svátku svaté Barbory
obcházely Barborky, dívky
v bílých šatech přepása-
ných modrou a červenou
stuhou s věnečkem na
hlavě, a nosily hodným
dětem jablíčka, oříšky a
podobné drobné dárečky.
Na svátek sv. Barbory dívky
nařezaly větvičky třešní
nebo višní a daly je doma
do vody. Ta, které do Vánoc
rozkletly, měla se v příštím
roce vdát. 

5. prosince v předvečer
svátku svatého Mikuláše
chodíval celý Mikulášský
průvod. Objevovaly se
masky husarů, dragounů,
myslivců, Turků i mou-
řenínů a doprovázely na
obchůzce svatého muže.
Později zůstal z průvodu
jen  anděl a čert. Děti,
pokud celý rok nezlobily,
dostávaly různé dobroty 
a někdy i drobné hračky.
Čas do Štědrého dne tak
rychleji utíkal. 

Na svátek svaté Lucie, 
13. prosince, chodily stra-
šidelně vystrojené Lucky 
s papírovými zobáky a stra-
šily děti, hrozily jim metlou
nebo koštětem, některé
huhlaly, že rozpářou těm
zlobivým břicho nebo je
strčí do pytle a odnesou.
Lucie byla i ochránkyní
přadlen, na její svátek ale
nesměly příst, nebo by jim
zacuchala přadena a za-
špinila prádlo. Říká se také, 

že svatá Lucie noci upije,
ale dne nepřidá. Od toho
dne by se měly noci krátit 
a dny prodlužovat. To ale
nastává až o něco později,
21. prosince o zimním slu-
novratu, kdy je nejdelší noc
v roce.

Štědrý den
Po svaté Lucii už vrcholily

vánoční přípravy. Perníčky
byly už dávno hotové, pekla
se vánočka, ta byla chlou-
bou každé hospodyně. Udě-
lat dobrou vánočku, která je
pěkná i na pohled, není
vůbec snadné.

Na štědrovečerní tabuli
muselo být tolik jídla, aby
se všichni nasytili a ještě
zbylo. Věřilo se, že tak bude
hojnost i v příštím roce. Na
stůl patřila hrachová nebo
čočková polévka, nákyp 
s houbami zvaný hubník
nebo černý houbový kuba 
z krupek, sladkosti s me-
dem a mákem a kořeněná
sladká omáčka ze sušeného
ovoce, které říkali muzika
a jedla se s vánočkou. Hos-
podyně prostírala jeden
talíř navíc, kdyby přišel ně-
jaký pocestný. Stolovníků
musel být sudý počet, aby
nepřišla smůla. Trocha od
každého jídla ze štědrove-
černí večeře se pak dávala
dobytku, kladla se ke koře-
nům stromů do zahrady 
a sypala se do studně, aby
se všemu v příštím roce
dařilo.

Vánoční obyčeje 
Po večeři se šly děti podí-

vat, jestli na ně Ježíšek se
svými andělíčky nezapom-
něli a přinesli jim nějaké
dárky. Ty se dávaly k do-
mácím jesličkám, teprve
mnohem později přišel 
z cizích zemí zvyk ozdobit
stromeček. Ten byl nejprve
zavěšený u stropu a teprve
nedávno se začal zasazovat
do stojánku a stavět na
stolek. Ozdoby na takovém
venkovském stromečku by-
ly ze slámy, z perníku nebo
upečené ze zvláštního
těsta. Na větvičky se přiva-
zovala červená jablíčka 
a oříšky někdy zdobené po-
zlátkem. Později se ještě
přidávaly malé svíčičky. 

Potom se všichni sesedli
kolem stolu a začalo se vy-
právět a vzpomínat, co se 
v končícím roce podařilo 
a co ne. Byla to i chvíle pro
různá štědrovečerní čaro-
vání a obřady. Roztavené
olovo se lilo do studené
vody a podle tvaru se před-
povídala budoucnost. Roz-
krojené jablíčko zase po-
vědělo, jestli budou všichni
v příštím roce zdrávi. Ve
velké míse se po vodě
pouštěly skořápky oříšků 
s malými svíčkami jako
lodičky. Ty věštily, kdo se
dostane do světa podle
toho, jak daleko doplula od
kraje. Všichni společně zpí-
vali koledy, které zvěstují,
že se narodil Ježíšek.
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Co už možná o Vánocích nevíme



Třicet draků létalo v so-
botu 6. října ve Čkyni na
louce za rybníkem během
tradiční drakyjády. Tu pořá-
dal Kulturní a okrašlovací
spolek Čkyně a organizace
byla pod taktovkou man-
želů Kutových. Počasí se
letos obzvláště vydařilo -
sluníčko svítilo, foukal
ideální vítr a pouštět draky
přišli mladí i staří.  Zde jsou
výsledky letošního klání .
Nejdelší let:
1. Natálka Čechová
2. Matyáš a Jaroslav Von-
dráčkovi
3. Jan Pahorecký

V prosinci začínáme
Mikuláškou nadílkou.
V dopoledních hodinách
navštívíme školku v Bohu-
milicích a ve Čkyni, odpo-
ledne pravidelně vyjíždíme
do Hradčan, Bošic a pokra-
čujeme opět ve Čkyni.
Pokud máte někdo zájem 
o návštěvu čertů a Mikuláše
u vás doma, objednací list
bude k dispozici v MŠ
Čkyně.

Dále připravujeme ad�
ventní výstavu, která se
bude konat 15. 12. 2012 v
KD Čkyně.  Živý Betlém
v rovněž tradičním termínu
23.  12. 2012 plánujeme  od 

Dělaný drak:
1. Klárka Koldová a Lucka
Matheislová
2. Kája a Štěpánek Re-
mešovi
3. Jeník a Mareček Šmídovi

Nejmladší účastník:
Ondra Šmíd ml.

Cena za trpělivost:
Eliška Švíková - 2x se jí
utrhl drak, vždy si jej znovu
navázala a nakonec byla
poslední, kdo pouštěl dra-
ka.

(pp)

18.00 v parku na náměstí.
Hudební doprovod mají
pod taktovkou Přemek
Filous a Ondřej Sova, vy-
stoupí  členové KOS Čkyně,
sólistka Vlaďka Malá, děti
z DPS Růže a naši kamádi,
kteří nás každoročně pod-
porují. Doufejme jen, že
počasí  nebude ani příliš
mrazivé, ani příliš deštivé –
všichni jste srdečně zváni!

V lednu, nejpozději v úno-
ru 2013 se uskuteční pre-
miéra nové divadelní hry
,,Na správné adrese” z pe-
ra ženevského rodáka
Marca Camolettiho. Jde o
poněkud lechtivou komedii, 

při které si přijdou na své
zejména dámy. Dozvíte se,
co se může stát, když si
čtyři ženy, bydlící na stejné
adrese,  podají čtyři různé
inzeráty. Herecké obsazení
se nakonec ustálilo takto:
V ženských rolích Ivetka
Vojtíšková, Šárka Kotálová,
Mirka Brašnová a Hanka
Vávrová, v mužských Miro-
slav Růžička, Ondřej Šmíd,
Daniel Havlík a nová volyň-
ská posila Honza Žižka. 

V pátek 9. listopadu
přepadla teprve 17letá
dívka a 19letý mladík poštu
ve Čkyni. Jedné ze zaměst-
nankyň se však podařilo
spustit poplašné zařízení,
dvojici to vylekalo a utekla.
Když neuspěli ve Čkyni,
rozhodli se pro podobné
loupežné přepadení ve
Štěkni na Strakonicku. Zde
však maskovanou dvojici
vyrušil jeden z příchozích
obyvatel, a tak byla akce
opět neúspěšná. Muž se
ženou proto naplánovali
další loupež, ke které ještě
přesvědčili svého 19letého
kamaráda. Trojice si vytipo-
vala čerpací stanici v Ka-
tovicích na Strakonicku. 
Dovnitř nejdříve vstoupila
dívka, která situaci zmapo-
vala. Několik vteřin po
jejím odchodu do prodejny
vběhli dva maskovaní muži
se střelnou zbraní a love-
ckým nožem. Obsluhu 

Přesné termíny premiéry 
a repríz se dozvíte začát-
kem následujícího roku.

Moc se těšíme na shle-
danou na všech akcích 
a jménem Kulturního a
okrašlovacího spolku
Čkyně Vám přeji  poklidné
vánoční svátky a co nej-
méně starostí v příštím
roce.

Hanka Brašnová

donutili k vydání einanční
hotovosti, jednalo se o ně-
kolik tisíc korun. Při opu-
štění prodejny ještě odcizili
litrové balení motorového
oleje. Zhruba hodinu a půl
po spáchání posledního
trestného činu se podařilo
policistům pachatele dopa-
dnout. 

Z vyšetřování vyšlo na-
jevo, že pár si přepadení
vždy plánoval, hledal různé 
peněžní instituce a jejich
otevírací dobu. Předem si
vše mapovali, převlékali se
do jiného oblečení, z vo-
zidla odmontovali registra-
ční značky. Před loupeží
zůstali v autě až několik
hodin a čekali na vhodnou
příležitost, kdy na poštách
nikdo nebyl. Trojice je
vyšetřována na svobodě 
a za loupežná přepadení jí
hrozí dva až deset let za
mřížemi. 

(pp)
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Nad Čkyní létalo v říjnu 
na třicet draků

KOS  připravuje

Pachatelé nevydařené loupeže
na poště jsou za mřížemi



Druhou zimní sezónu
mají před sebou děti ze
čkyňského sportovního
oddílu Outdoor kids. Deva-
tenáct dětí, které v součas-
nosti klub sdružuje, se
věnuje především přespol-
nímu běhu, cyklistice a přes
zimu běhu na lyžích. Během
letní části sezóny už se za-
čaly pravidelně objevovat
na stupních vítězů. 

„Vyhrál jsem ve Strako-
nicích Běh okolo Kuřidla,“
chlubí se devítiletý David
Fabián, který si o tom, že
klub existuje, sám přečetl 
v Aktualitách. Byla to jeho
první medaile vůbec. Teď
už se těší na další. „Běhání
mě baví víc, ale zima to jsou
hlavně běžky,“ upozorňuje
David ze Záhoříčka u Čky-
ně. Monika Nárovcová 
z Malenic skončila už v
zimě na třetím místě v běhu
na lyžích, proto se teď těší
na zimu a další závody.

Devítiletá Lenka Toma-
nová ze Čkyně je v Outdoor
kids zatím rok. „Nejvíc mě
baví běhání, ale těším se 
i na běžky,“ říká. Spokojená
je i její matka. „Jsem ráda,
že ve Čkyni tuhle možnost
máme,“ říká Lenka Toma-
nová starší.

Medaile a stupně vítězů
ale nejsou tím hlavním 

důvodem, proč klub existu-
je. „Cílem klubu je pomoci
malým dětem i celým rodi-
nám najít cestu ke sportu.
Společnými aktivitami celé
rodiny v přírodě chceme
podtrhnout důležitost zdra-
vého životního stylu a pozi-
tivního vztahu k přírodě,“
vysvětluje předsedkyně
klubu Ladislava Mánková. 

Outdoor kids byl na
podzim i na svém histori-
cky prvním soustředění na
Železné Rudě. Díky gran-
tové podpoře si děti mohly
užít i pěkných pokojů 
v hotelu Špičák. „Z grantu
děti také získaly nová
klubová trička a parádní
kšiltovky,“ popisuje Ladi-
slava Mánková.  Program
soustředění byl pestrý. 
V pátek děti čekalo Černé
jezero a Čertovo jezero. Pak
skvělá cukrárna, bazén,
stezka odvahy a k večeři
fantastická svíčková. „V so-
botu výšlap na Malé Ja-
vorské jezero, Malý Javor,
Velký Javor a sešup během
po sjezdovce dolů. V neděli
jsme šli na Pancíř a potom
domů,“ doplňuje.

Zájemci o členství se mo-
hou hlásit na telefonu:
724 830 441, nebo na
emailu: mankova@cz-out-
doorkids.eu.                    (pp)
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Pozvánka na zasedání 
SDH Čkyně

Hasiči z místního SDH Čkyně srdečně zvou všechny své
členy na výroční schůzi, která se bude konat 14. pro�
since od 19:00 hodin v salónku u Kainců. 

Program výroční schůze:
1) Zahájení a přivítání hostů
2) Zpráva o činnosti SDH 
3) Zpráva o požárech a soutěžích
4) Zpráva vedoucího dětí
5) Zpráva hospodaření SDH
6) Zpráva revizora účtu
7) Návrh práce a hospodaření na rok 2013
8) Návrh rozpočtu na rok 2013
9) Doplnění nových členů do výboru SDH
10) Diskuze
11) Návrh na usnesení
12) Závěr, volná zábava

Josef Kainc ml. 

Před Outdoor kids je druhá
zimní sezóna

Outdoor kids na prvním soustředění



Přátelství nebo-li „ Freund-
schaft“ mezi našimi hasič-
skými sbory se datuje od
euforického  roku 1990,
kdy byla německy téměř
„nemluvícím“ Miroslavem
Žákem domluvena v Haid-
mühle  první návštěva, kte-
rá se konala toho roku na
hasičské soutěži v Dola-
nech.

Jak mi řekl náš bývalý
starosta Milan Martan,
málokdo věřil, že k tomu
dojde, ale nápad se stal
skutkem a němečtí hasiči
přijeli s plnou parádou.

Pak následovalo ještě
několik vzájemných náv-
štěv na obou stranách, na
které dodnes ještě všichni
s úsměvy ve tvářích vzpo-
mínají.

Bohužel však smrt hlav-
ních aktérů, pana Zdeňka
Vondráška z Dolan a pa-
na Fritze Manzenbergera
z Haidmühle, přerušila na
dlouhých dvacet let  naše
vzájemné aktivní navště-
vování.

V květnu tohoto roku se
nám podařilo „obnovit“ ak-
tivní spolupráci a poté se
znovu sejít na srpnové
soutěži v Dolanech. Zde
naši přátelé z Bavorska
představili svoje hasičské
dovednosti a při odpoled-
ním „klábosení“ jsme se 

domluvili na dalších spo-
lečných projektech.

V říjnu se 12 dolanských
hasičů zúčastnilo velkého
hasičského víkendu v Haid-
mühle. První den jsme 
zhlédli hasičské cvičení při
simulovaném hašení hotelu
v Bischofsreuthu a večer
následovalo společné pose-
zení a večeře v hotelu
Wiesengrund. Družná nála-
da se protáhla až do pozd-
ních ranních hodin. O to
náročnější bylo po snídani
zvládnout ranní mši na
počest letošní úrody.
Během dopoledne jsme
měli ještě možnost pro-
hlédnout si budovu záchra-
nné služby v Haidmühle 
a střelecký klub tamtéž. 
Při výborném obědě spolu
s ostatními spolky jsme
měli spoustu času prohlu-
bovat vzájemná kamarád-
ství a plánovat další
společné akce. V kruhu
našich kamarádů jsme se
cítili velmi dobře, což je
patrné i z naší společné 
fotograeie. Můžeme se jen
těšit, že obnovené přátel-
ství povede k vzájemnému
poznávání na obou stra-
nách hranice. Příležitostí
bude víc než dost.

Ing. Stanislav Hadrava –
jednatel SDH Dolany

První polovina prosince
je nejzazší termín, kdy se
synagoga znovu otevře
veřejnosti.  Hlavnímu sálu
již dominuje iluzivní oltář
v plné kráse;  bělost míst-
nosti tlumí tmavá břidlice
zbrusu nové podlahy.  Ko-
lem vchodu i bočních nik
byly odkryty a zrestauro-
vány nápisy v němčině 
a hebrejštině. Stejná tmavá
břidlice kryje i schody do
modlitebny, kde vzniká
příčka oddělující prostor
určený k modlitbám i inti-
mnímu poslechu či čtení.
Zbývající prostory přízemí
zpříjemňují krásné původní
zrestaurované dveře. Ven-
kovní prostory nabízejí
pohled na měkké dřevo
vchodu do venkovního ob-
jektu a poklopu studny,
kámen zídky i studny či
dlažbu chodníku a další
krásnou práci tentokrát
kovářskou – stříšku nad
vchodem, a především
dvoukřídlou bránu hlavní-
ho vstupu do areálu.  

Chystáme i vánoční 
překvapení

Ve čtvrtek 15. listopadu 
se také naplno rozjíždí úzká
spolupráce s Bavorskem.
Na dvacet pracovníků infor-
mačních center v Bavorsku
si pod vedením vedoucího
Národního parku Bavorský
les a Musea Sv. Oswalda
pana Wolfganga Bäumla
přijede prohlédnout syna-
gogu, aby mohli informovat
své návštěvníky. Více viz
Nationalparkverwaltung
Bayerischer Wald
Waldgeschichtliches Mu-
seum St. Oswald
http://www.nationalpark-
bayerischer-wald.de/

Navštíví také Naučnou
stezku v Sudslavicích a pře-
krásnou lipovou alej v Bo-
humilicích, nově ošetřenou
a předanou nedávno veřej-
nosti naším dalším part-
nerem – ZO  Českého svazu
ochránců přírody Šumava.
Už jste se tam byli podívat?

Jindra Bromová
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Obnovená přátelství mezi SDH
Dolany a Freiwillige Feuerwehr

Haidmühle

Den otevřených dveří II

Návštěva v Haidmühle v roce 1990

Krásně upravený venkovní prostor před synagogou

Krásné prožití vánočních svátků 
a samé dobré zprávy v roce 2013

vám přeje 

redakce Aktualit
ze života Čkyně



Jeden z největších
čkyňkých zaměstnavatelů
eirma KMP, která se vedle
jiného zabývá i výrobou 
a prodejem náplní do tis-
káren, staví novou halu
určenou pro skladování.

Skladová hala má rozlohu
1400 metrů čtverečních a
bude v ní moderní výškový
regálový sklad. Tím se zvýší
dosavadní kapacita skladu
o dalších 2000 paletových
míst, na 4000.

Podle jednatelky společ-
nosti Petry Turkové byla 
investice do nových skla-

V sobotu 1. září roku
2012 pořádalo MS Háje
Čkyně ve spolupráci se Zá-
kladní a mateřskou školou
Čkyně již 11. rybářský dět-
ský den. Této soutěže 
v chytání ryb se zúčastnilo
7 soutěžících dětí. Těchto 7
soutěžících chytilo celkem
15 kaprů o celkové délce 4
m 86 cm. Vítězem se stal
žák Šenkýř s celkovou
délkou chycených ryb 201
cm, druhé místo obsadila
žákyně Matějková s celko-
vou délkou chycených ryb
152 cm a třetí místo obsadil
žák Josef Dušek s celkovou
délkou chycených ryb 133
cm. Všichni soutěžící si
rozebrali chycené ryby a
první tři obdrželi hodnotné 

dových kapacit nevyhnu-
telná. „V současné době
musíme využívat již dva cizí
sklady, což není z dlouho-
dobé perspektivy logistiky
přijatelné,“ říká Petra Tur-
ková.

Stavba bude hotová ještě
v průběhu tohoto měsíce.
„V novém skladu budou
především prázdné tone-
rové a inkoustové obaly a
výrobní suroviny. Zajistíme
tím bezproblémové záso-
bování naší výroby,“ uzavírá
Petra Turková. 

(pp)

dárky v podobě prutu, navi-
jáku a židličky. Ale i ostatní
děti obdržely věcné dár-
ky. Pro všechny děti a i pro
jejich dospělý doprovod
bylo přichystáno občer-
stvení v podobě pečených
ryb, uzených párků, horké
čokolády, kávy a limonád.

Poděkování patří přede-
vším eirmám Reno Šumava
a.s., Agromont Bohumilice,
které přispěly einančními
částkami, a dalším eirmám,
které darovaly drobné ceny.
Nesmíme zapomenout také
na obětavou práci členů MS
a jejich rodinných přís-
lušníků, kteří se také
podíleli na přípravě.

Miroslav Holeček
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V KMP staví nový sklad

Rybářský dětský den

Darujte pod stromeček dřevěnou
hračku z naší nové nabídky 

tradičních šumavských výrobků.

A jako každoročně můžete využít
výrazných posezónních slev na dveře,

podlahy a obkladové panely. 

Navštivte naši prodejnu, 
těšíme se na Vás!

Rybáři nabádají bruslaře 
k opatrnosti

Český rybářský svaz Vimperk, místní skupina Čkyně,
musí v důsledku uchování rybí obsádky v zimních
měsících prosekávat led na čkyňském rybníce. Upo-
zorňujeme všechny, kteří používají tento rybník 
k bruslení, na zvýšenou opatrnost v okolí vysekaných
otvorů.

Za místní skupinu děkuje Kavlík Miroslav. 

Otevření nové výkupny kovošrotu 
a ostatních druhotných surovin 

ve Čkyni

Připravujeme otevření nové výkupny kovošrotu 
a ostatních druhotných surovin pro soukromé osoby 
i eirmy. Od 1. 3. 2013 bychom rádi zahájili výkup
kovového odpadu, barevných kovů, papíru, čistých igeli-
tových odpadových fólií, europalet, jednorázových palet,
gitterboxů. 

Výkupna se bude nacházet u vlakového nádraží 
ve Čkyni v zadní části areálu společnosti Lignointe�
rier. V příštím vydání Aktualit Vás budeme dále informo-
vat a již dnes se těšíme na Vaši návštěvu. 

Starý odpad jsou nové peníze!
Karel Albert

Nový sklad eirmy KMP                                               Foto: PP



Přelom 60. a 70. let mi�
nulého století. V dějinách 
komunistického Českoslo�
venska jedno z klíčových 
období. Období Pražského
jara utnul příjezd vojsk Var�
šavské smlouvy. Konec nadě�
jí na změnu, na svobodu.
Čkynští fotbalisté ale měli 
v té době i jiné starosti. Bo�
jovali o postup z okresního
přeboru, chtěli výš. Doba
normalizace ale zasáhla 
i čkyňský fotbal. Z politi�
ckých důvodů musel vedení
tehdejšího fotbalového So�
kol Rozkvět Čkyně opustit
kronikář Josef Lávička.

Pane Lávičko, jaký fotbal
se hrál ve Čkyni na konci
60. let?

V té době se ve Čkyni hrál
pěkný fotbal. Hráči byli
velké osobnosti. Nejraději
vzpomínám na Ing. Václava
Duška ze Strakonic, vynika-
jícího technika a vůdčí sílu
mužstva, který byl něko-
likrát zvolen hráčem roku,
na Vimperáky Pepu Maro-
na, tvrdého střelce, který
z trestňáků rozhodoval zá-
pasy, oba brankáře Frantu
Rotta a Josefa Peška, úto-
čníky Pepu Medka a Frantu
Faláře, urputného hráče
Tondu Tomana ze Lčovic 
a výborného Josefa Hlinku
z Onšovic. Jeho bratr Jarda
Hlinka a ostatní Čkyňáci to
uměli také dobře. Tvrdý
bek Karel Holfeld vynikal
nekompromisními odkopy,
Jirka Janda hrál v záloze,
Jirka Krejčí, vynikající tech-
nik, si uměl přistrčit míč
rukou, aniž by si toho sudí
všiml. Franta Jonáš byl poc-
tivý fotbalista, Venda Lukeš
si při hře povídal, Zdeněk
Nezbeda byl a je duší a le-
gendou čkyňského fotbalu, 
jeho bratr Josef Nezbeda se 

činil v útoku. Karel Pěchá-
ček běhal jako vítr na levém
křídle a Míra Růžička, skvě-
lý technik, neuměl oplácet
zákeřné fauly. Když chtěl
někoho nakopnout, kopl
většinou sám sebe. Sláva
Sova, hezký chlap, se nikdy
na hřišti neumazal, Josef
Kuneš, Franta Bárta a Vašek
Sváta se s talentem pro fot-
bal narodili. Doufám, že se
nebudou zlobit ti, na které
jsem zapomněl. Šest těchto
vynikajících hráčů už není
mezi námi.

Byly také podivuhodné 
zápasy, na které člověk
nezapomene. Tak třeba
utkání okresního přeboru
Sokol Rozkvět Čkyně ver-
sus Sokol Lhenice v roce
1969. Tři naši hráči přišli
k utkání pozdě, Sova měl
horečku. Než se Čkyňáci
rozkoukali, byl tu poločas
a skóre 0:6 !!! Lhenický
Kvěch nám dal tři góly! Po
přestávce ale začali hrát
jako o život a branky teď
padaly na lhenické straně.
Zápas končil 5:7 a to ještě
Sova nedal penaltu a Duš-
kovi rozhodčí Tík (ze Lhe-
nic!) neuznal regulérní gól.
Kupodivu – všichni byli
spokojeni. Lheničtí si odvá-
želi body, Čkyňáci zařídili
grandiózní obrat a diváci
viděli 12 branek.

Další takový mač sehráli
naši v Krumlově proti je-

jich béčku. Tam byl pro-
blém s brankáři. Franta
Rott se nedostavil a Pepík
Pešek byl po jakési oslavě
v těžké kocovině. V první
půli naši zažili kanonádu.
Pešek nevěděl, kam dřív
skočit, a když někam skočil,
míč se od něho odrazil 
a skončil v autu. Břevna 
a tyče zvonily, ale Pešek
postupně překonal nauseu, 

rozdýchal se a rozchytal
se. Poločas skončil 0:0 
a Krumlováci byli zoufalí.
Chvíli po začátku druhé
půle došoural Tonda Toman
míč do jejich branky a bylo
prakticky po zápase. Sou-
peř se už na nic nezmohl 
a byl rád, že dostal jen jed-
noho. 

Za dobrou reprezentaci
umožnil sponzor JZD Roz-
květ Čkyně našim fotbali-
stům několikadenní sou-
středění v Konstantinových
Lázních, kde bylo sjednané
přátelské utkání. Konstan-
tinky jsme tam slavně po-
razili a také to řádně osla-
vili. Druhý den, zmožení 
a unavení, jeli jsme na výlet,
myslím do Stříbra. V Ko-
zolupech jsme viděli, že se
tam na hřišti hraje. Kluci
toužili natáhnout se na
trávu vedle hřiště, relaxovat
a dívat se, jak to hrají jinde.
Když jsme vylezli z auto-
busu, hned jsme dostali vy-
nadáno, kde jsme, že máme
zpoždění a ať se hráči
okamžitě svlékají. No, sple-
tli si nás s jiným mužstvem,
ale nakonec naše hráče
přemluvili, aby se do tur-
naje zapojili. V prvním zá-
pase jim to moc nešlo, tepr-
ve se probouzeli, ale vyhráli
2:1. Ve druhém už hráli jako
z partesu a zvítězili  3:0.
Třetí mač horko těžko
zvládli také a stali se vítězi
turnaje! Do Stříbra už se
nejelo a Kozolupy jsme
opouštěli neradi…

Co vám říkaly vaše man�
želky?

Co mohly, chuděry, říkat.
Buď si zvykly nebo se trá-
pily a svým fotbalistům
nadávaly. Byly vždycky
raději, když jsme prohráli.
Myslely, že jejich sportovci
přijdou dřív domů. Jenže
ono to bylo jedno. Slavily se
mohutně výhry, remízy ba
i prohry. Jezdily s námi paní 

Nezbedová (ta pořád), ob-
čas také paní Kunešová, 
Holfeldová a paní Václaví-
ková s manželem Zdeňkem.

Jak se tenkrát fandilo?

Řekl bych, že fotbalem žila
celá obec. Pokladník pan
Rod míval žně. Jezdili k nám
na fotbal i Vimperáci a Va-
cováci. Fandilo se hlasitě,
ale celkem slušně. Někteří
fanoušci byli vášniví, jako
třeba pan František Kadlec,
drobný tichý muž v klo-
bouku, účetní JZD. Ten
fandil vehementně a prote-
stoval proti každému pří-
koří. Když vedle něho stál
nějaký nekritický fanda
protistrany, vystavoval se
nebezpečí, že od pana Ka-
dlece dostane pár facek, což
se několikrát také stalo.

Proč jste se od čkyňského
fotbalu stáhnul?

Nestáhl jsem se, byl jsem
stažen. Když přijely v srpnu
68 bratrské tanky, něco
jsem proti nim říkal v roz-
hlasu po drátě, něco jsem
napsal a to mi nadřízené
orgány nemohly odpustit.
V roce 1970 přišlo nařízení,
že takový nepřítel lidu
nadále nemůže politicky 
ineikovat mladé sportovce 
a musel jsem se poroučet.
Byl to paradox. Ačkoli jsem
náplava ze Žižkova (v bře-
znu 2013 budu ve Čkyni už
50 let), jsem velký přítel
všech Čkyňáků, Šumaváků,
ba i všech Jihočechů.

Po převratu v roce 1989
se Zdeněk Nezbeda snažil,
abych se vrátil do výboru,
ale já jsem už postrádal to
mladické zanícení a esprit.
Měl už jsem zkrátka jiné
zájmy. Na fotbal a na fot-
balisty té doby ale nikdy
nezapomenu.

(pp)
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Fotbalem žila v 60. letech 
celá obec



Čkyňký fotbal = krajský
přebor. Na tohle jsme si za
poslední léta zvykli a pova�
žujeme to za normální, ať už
jsou čkyňští borci na jakém�
koliv místě v tabulce. Jaká
ale byla cesta čkyňkých fot�
balistů na tuto úroveň? Jak
se čkyňští bojovníci do kraje
prostříleli z okresních soutě�
ží? Atmosféru mačů na zele�
ných trávnících minulého
století působivě popisuje
tento příspěvek z kroniky
čkyňských fotbalistů.  Od pa�
mátného utkání s Dívčicemi
letos uplynulo 40 let, při
čtení neuvěřitelně živého
popisu zápasu od Josefa
Lávičky budete mít pocit, 
že fandíte spolu s ním na
čkyňké tribuně. Tak sportu
zdar a fotbalu zvlášť!

Těžko v několika větách
vylíčit celou tu neopakova-
telnou atmosféru krásného
nědělního fotbalového od-
poledne. Hráči byli celou
hodinu před začátkem
utkání v kabině, kde se
kolektivně připravovali na
nelítostný boj, vlajky vlály
na stožárech a všichni cítili
tu správnou předstartovní
trému, která svírá žaludek 
a roztřásá kolena. Vždyť šlo
o hodně. Po celé sérii
výborných výkonů se zne-
nadání objevila možnost
vítězství v naší soutěži 
a tím pochopitelně i po-
stupu do 1. A třídy. Aby-
chom tuto šanci neztratili,
musely Dívčice u nás pro-
hrát. Těsně před pátou
odpolední začaly proudit
davy lidí a aut směrem ke
hřišti. Rozhodčí Marian
Benčat z Volar přivedl na
vzorně připravený, přímo
lázeňský trávník hosty ve
slušivých rudočerných dre-
sech a naše borce oblečené 

do postarších modrých tí-
lek, které prý přinášejí
štěstí. Velký zápas započal
v 16 hodin 55 minut.

Netrvalo to ani dvě mi-
nuty a všem ztvdrly rysy. Po
kopu z rohu u naší branky
byl Rott oslněn nízkým
sluncem a lehký míč, který
by za normálních okolností
skončil v jeho rukou, pouze
vyrazil před sebe. Míč se
dostal k dívčickému útoč-
níkovi, kterému nezbylo nic
jiného než skórovat. Je-
nomže ještě v téže minutě
Kuneš hlavičkoval do tyče,
potom znovu k pravé tyči 
a tam byl Toman, který nád-
hernou rybičkou hlavou vy-
rovnal. Naši hráči povzbu-
zeni stupňovali tlak, jehož
výslednicí byl gól Krejčího 
a další Paulíka. Během de-
seti minut dostaly Dívčice
tři nádherné kousky a to se
jim určitě ještě nestalo. Ale
ještě nebyl všem dnům
konec. Bojovalo se o kaž-
dou píď hřiště, ale spor-
tovně a rytířsky. Náš soupeř
vynikal přesností a rychlým
přenášením hry. Hráči So-
kola Rozkvět Čkyně odpoví-
dali nezměrnou bojovností
a promyšleným tlakem.

Vytvořili si ještě další
brankové příležitosti, ale
brankář Dívčic byl už vždy
na místě. Dlouho budeme
vzpomínat na Sovovu bom-
bu z 25 metrů, kterou jen 
s obtížemi vytlačil na roh.
Kromě jediné velké šance,
kdy střela hostí přes celou
branku jen o vlásek minula
pravou tyč, nedovolili naši
hráči soupeři skoro nic.
Poprvé se také stalo, že di-
váci nadšeně tleskali výko-
nu našich fotblasitů, když
byl odpískán poločas. 

Jak se očekávalo, Dívčice
po začátku druhé půle

chtěly ještě zvrátit výsle-
dek. Asi dvacet minut byla
patrná jejich snaha, jejíž
jediným rezultátem byla
prudká střela, kterou Rott
efektně vyrazil na roh. A
pak to začalo. Útok  za
útokem se valil na nešťast-
ného gólmana v brance
hostí, který často jen se
štěstím likvidoval nájezdy
našich. Naši útočili ve všech
formacích a vzápětí se
všichni vraceli do hloubi
pole. Výborně pracovala
obrana, záloha opanovala
střed pole a útočníci šli
dravě na zteč. Byl to Kuneš,
který vsítil důležitý čtvrtý
gól a už bylo všem jasné, že
Dívčice od nás odjedou
smutně. Deset minut před
koncem se dostal k míči
Maron, vypálil levačkou 
z otočky a takový gól se
nevidí ani v lize. Jásot di-
váků nebral konce. Pro
Dívčice začalo pravé peklo.
Krejčí tyč, Maron z trestného
kopu těsně nad, Pěcháček 
o fous vedle a znovu Krejčí 
a znovu Maron a kdo si to má
všechno pamatovat! A pak
byl konec, přesně takový,
jaký známe z televizních
přenosů světových utkání.
Diváci zaplavili hrací plo-
chu, nadšený jásot, objí-
mání a stisky rukou nebraly
konce. Vždyť vyhrát nad
takovým soupeřem a tako-
vým způsobem, to už něco
znamená.

Bylo to vskutku nádherné
utkání. Kapitola sama pro
sebe byli diváci. Přišlo jich
na 350 nejen ze Čkyně. Při-
jeli z Vacova, z Vimperka, z
Volyně, z Bohumilic, ze
Zálezel i odjinud. O při-
tažlivosti zápasu svědčí ten
fakt, že s mužstvem Vacova
nechtěl jet do Chrášťan na
mistrovské utkání žádný
vedoucí, všichni měli namí-
řeno do Čkyně!

Co říci na závěr? Opět
máme jen krůček ke ko-
nečnému úspěchu. Mno-
hokrát jsme ten krůček ale
nedokázali udělat. Věříme,
že všichni udělají pro ví-
tězství v posledním zápase
ve Strakonicích maximum.
A kdyby se to snad nepo-
vedlo, nic se neděje. Určitě
budeme přesvědčivě druzí
a to je na nováčka nějaký
úspěch! A když nic jiného,
tenhle zápas stál setsakra-
mentsky za to!

Sestava:
Rott, Lukeš, Paulík, Koctúr,
Dušek, Kuneš, Maron, Toman
(Pěcháček), Krejčí (Nezbe-
da), Sova, Časta

Branky: 
Toman, Krejčí, Paulík, Ku-
neš, Maron

(článek je z 11. 6. 1972, 
z kroniky klubu Sokol Roz�
květ Čkyně přepsal  a ofotil
Pavel Pechoušek)
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5:1 (3:1)



Mám v Americe bratrance,
kterému bude v lednu pří�
štího roku 90 let. Až do 
sedmdesáti pracoval v jedné
věhlasné mezinárodní insti�
tuci. Za služby Americe mu
poděkoval tehdejší prezi�
dent Bill Clinton osobním
dopisem. Jeho syn při ne�
dávných prezidentských vol�
bách hlasoval pro Obamu,
favoritem bratrance byl
samozřejmě Mitt Romney.
Lidé v USA teď čekají, co
bude dál. Přečtěte si, co mi 
o volbách starý republikán
napsal.

Ahoj Pepo,
jak u nás dopadly volby,
všichni vědí, ale jak to
s námi nakonec dopadne, to
neví nikdo. Určitě to v bu-
doucnu nebude lepší, než je
situace dnes a i ta je bídná
a nebezpečná. Obama chce
pokračovat v tom, jak začal,
chce reformovat Ameriku
na socialistických princi-
pech. Republikáni, kteří 
i nadále kontrolují posla-
neckou sněmovnu a tudíž 
i rozpočet, usilují o návrat
praktického a logického
vládnutí. Jestliže se s demo-
kraty nedohodnou na rozu-
mném kompromisu, dojde
k revoluční situaci, při
které by měl Obama větší
politický kapitál a pro-
tizákonně by mohl vlád-
nout sám. Každý teď doufá,
že k tak extrémní situaci
nedojde, ale nikdo nemá
plán, jak tomu zabránit. 

Poprvé v historii měli
většinu Afroameričané 
a Hispánci. Většina přistě-
hovalců, legálních i ilegál-
ních, má jen povrchní vztah 
k zásadním pilířům ameri- 

ckých dějin, které jsou
v ústavě z roku 1776. Dnes
více než polovina Ameriky
trvá na tom, že ženy mají
právo na potrat a že nák-
lady s ním musí hradit fe-
derální vláda. Asi tucet z 50
amerických států teď do-
voluje pěstování a kouření
marihuany ze zdravotních
důvodů. Většina států
schvaluje sňatek jedinců
stejného pohlaví. Existuje
velký tlak na to, aby fede-
rální vláda dala i nezákon-
ným přistěhovalcům pra-
covní, zdravotní a volební
rovnoprávnost s americký-
mi občany.

Je možné, že v případě
vládní krize vyjdou lidé do
ulic, aby byl zachován jejich
dnešní status. Tedy po-
dobně jako v Řecku, Itálii 
a Španělsku, kde si vlády
berou horentní půjčky, ale
obyvatelstvo se bouří proti
zhoršování životní úrovně. 
Jsem velice zklamán, že
Amerika, která mi umožnila
slušnou existenci a spoko-
jený život, to samé nezajistí
mým dětem a vnukům.
Celoživotní úspory na pa-
píře uchovám, ale jejich
hodnota se bude ztrácet. 
V mých 90 letech se vracejí

myšlenky na nacistickou
okupaci rodné země, na 40
let exilu a teď na možnost,
že USA prochází fází pře-
rodu z demokratického
kapitalismu do pochybného
socialismu. 
Promiň, že jsem se tak roz-

jel. Jsem ještě pod vlivem
volebního zármutku. Zdraví
tě Miroslav.

e-mail přepsal J. Lávička

Letní zkušební sezóna na
multifunkčním hřišti je již
deeinitivně za námi. Slune-
čné podzimní počasí nám
přálo, takže na hřišti se
sportovalo od května až do
října. A jaké jsou naše první
pocity z nově vybudované-
ho sportoviště? Po počáteč-
ních problémech s dodr-
žováním provozního řádu
hřiště a s poukazováním na
některé nedostatky v pro-
vedení umělého povrchu
lze říci, že si hřiště našlo
své  pravidelné sportovní
příznivce a bylo po celou
letní sezónu  v průběhu
školních  i prázdninových
měsíců střídavě využíváno
členy Sokola, dětmi ze zá-
kladní školy i širokou
sportovní veřejností.  Hrál
se zde především elorbal,
volejbal a tenis, nohejbal,
avšak i několik turnajů.
Červencový turnaj v nohej-
bale organizačně připra-
vený Michalem Uhlíkem,
kterého se zúčastnilo 10
tříčlenných družstev, měl
velmi kladné ohlasy. Násle-
doval „Mistrovský turnaj
čtyřhry v tenise“, kde se
proti sobě postavilo 6 dvo-
jic. Oba organizátoři akce
Jan Vojtíšek a Milan Kavlík
byli s průběhem  zdařilého
turnaje spokojeni, příznivci
tenisu se tedy jistě mohou
těšit na podobné turnaje 
i v příští letní sezóně. První
zářijový víkend ovládly hři-
ště ženy. Podzimní turnaj
v odbíjené, kterého se
zúčastnila družstva žen z ji-
hočeského kraje, se velmi
vydařil i přes chybějící zá-
zemí, které Sokol zatím na
hřišti nemá. O to více nás
těší spolupráce a pomoc ve-
dení  čkyňského fotbalu,
které vypomohlo s šatnami,
a vstřícnost nájemce „hos-
pody“ na hřišti, díky kte-
rým se organizace povedla
na jedničku. Snad i proto

máme po letech pocit, že
více sportů soustředěných
do jednoho sportovního
areálu nikomu nevadilo,
a těšíme se na dobré vzá-
jemné vztahy všech spor-
tovně naladěných lidí. Váží-
me si těch, kteří pouze ne-
kritizují snahu druhých, ale
umí nabídnout svoji pomoc
k vylepšení podmínek na
hřišti, k drobným opravám,
při organizaci akcí ap.  O to
více smutné bylo zjištění na
konci léta, že se bohužel
našli i tací „sportovci“, kteří
našli způsob, jak obejít
minimální poplatek za uží-
vání hřiště, využívali hřiště
bezplatně a porušovali i ta
nejzákladnější pravidla
provozního řádu. Poučili
nás, že ne všichni jsou
ochotni respektovat daná
pravidla a nechápou, že hři-
ště by nám mělo vydržet co
nejdéle, že údržba a zlep-
šování podmínek na něm
bude stát nemalou einanční
částku. Ta, kterou jsme na
hřišti vybrali letos, byla
použita na nákup laviček.
Pravidla užívání a provozní
řád na příští rok budou vy-
cházet i ze získaných zku-
šeností (převážně klad-
ných, ale i těch záporných)
po letošní letní sezóně.

S přicházejícím chladným
počasím se TJ Sokol Čkyně
znovu otevřely dveře tělo-
cvičny základní školy a pro-
story mateřské školy všem
našim oddílům. S potěše-
ním jsme zaznamenali zvý-
šený zájem dětí (oddíly
žactva, elorbal, cvičení pro
nejmenší předškolní děti)
a máme z toho upřímnou
radost. Ale  i  dospělé, kteří
chtějí udělat něco pro své
zdraví, rádi přivítáme
v oddílech cvičení na gym-
balech, či józe, popř. kteří
chtějí udělat něco pro svou
linii – v oddílech aerobiku,
či stepaerobiku. Také odbí-

AKTUALITY ze života Čkyně – prosinec 2012 12

Starý republikán není spokojen Sokolské zprávičky

Pronájem bytu
Pronajmu pěkný byt 3 + 1 v Malenicích.

Tel. 602 31 91 21
Jiřina Kůtová



jená ráda přivítá mezi sebe
nové  hráče – ženy i muže,
kteří dávájí přednost kolek-
tivním rekreačním spor-
tům. Můžete se s námi
účastnit i našich turisti-
ckých a cykloturistických
výletů. K tomu poslednímu
jsme opět využili služeb CK
Saturn Prachatice a vyjeli
na kolech na nádhernou

Tak, jak se stalo v posled-
ních letech už tradicí,
pravidelné cvičení v tělo-
cvičně doplňujeme cyklo-
výlety. Z nabídky cestovní
kanceláře si vybíráme jed-
nodenní výlety. Přednost
mají cyklostezky vedoucí
zajímavou krajinou a řídí-
me se především heslem, že
cílem je pohoda a ne trhání
rekordů. Také horské „erze-
ty“ nás nechávají v klidu.
Letos jsme měli v plánu ale-
spoň tři společné výlety na
kolech. První do Německa,
kolem tzv. Bavorského mo-
ře, jezera Chiemsee. Trasa
nebyla dlouhá, měřila na-
štěstí jen asi 60 km. Píšu
naštěstí, protože se nám
stalo něco, s čím jsme se
dosud na žádném z výletů
na kole nesetkali. Pršelo.
Lépe řečeno, lilo. Před-
stavte si, že ráno vstanete,
podíváte se z okna – leje.
Oblečete se, sednete na ko-
lo a jedete třeba do Písku.
Doma si to pochopitelně
rozmyslíte, ale my jsme

nenáročnou trasu „Králo-
vskou Hellbrunnskou alejí
do Salzburgu“.  Na rozdíl od
jarního výletu kolem něme-
ckého „Bavorského moře“
jezera Chiemsee nám ten-
tokrát počasí opravdu přálo
a slunečný zářijový den
jsme si všichni náramně
užili.                

Dana Šmídová

vážili dlouhou cestu auto-
busem s koly v přívěsu,
abychom se dostali ke tře-
tímu největšímu ledovco-
vému jezeru v Německu. 
I tak jsme si celý den užili,
nejdříve jsme probírali, jak
je výhodné mít na kole blat-
níky. Ti, kteří je neměli,
záviděli. Po pár kilome-
trech jízdy v dešti písčitým
terénem cyklostezky bylo
zcela jedno, kdo má blat-
níky a komu ve výbavě kola
zcela chybí. Všichni jsme
vzpomínali na pana Svěrá-
ka z eilmu  Obecná škola.
Výhodou této akce bylo, že
jsme byli jediní návštěvníci
na této trase. Také jsme
mohli častěji navštěvovat
okolní hospůdky a penzi-
ony za účelem požití tep-
lých nápojů, a tak nás neo-
pouštěla ani dobrá nálada.
Druhý výlet do Salzburgu

nám vše bohatě vynahradil.
Jeli jsme v září, plánovali
jsme o prázdninách. Tro-
chu nepříjemné je hodně
časné vstávání, protože

cesta autobusem přece
jen trvá pár hodin. Ještě
v autobuse nám průvodce
rozdá mapy s itinerářem
cesty a celou trasu s námi
„projede“.  My si text i map-
ku doplníme vlastními upře-
sňujícími poznámkami např.
– 57.1 km – kolem restau-
race vpravo – ZASTAVIT –
DOBRÁ CENA. Přesto se
ujistíme navzájem, že tak
jako vždy pojede čkyňská
parta „dohromady“, protože
jednak víc  hlav víc ví a
hlavně –  užijeme si spou-
stu legrace. Autobus ces-
tovky nás vyložil poblíž
rakouského městečka Ho-
henwart. Měli jsme před
sebou pár desítek kilo-
metrů Alpami do Salzbur-
gu. Představte si kýčovitě
modrou oblohu bez jedi-
ného mráčku, majestátní
štíty Alp, zelené horské
louky s pasoucími se krav-
kami, cinkání zvonců, říčky
s ostře bílými písky a prů-
zračnou vodou. Každý z nás
si kromě jízdy na kole vy-
chutnal to své. 

Příjezd do Salzburku vede
kolem letohrádku Hell-
brunn. Zámecký park Hell-
brunn je skvost a tak není
divu, že tu vidíme zákaz
vjezdu cyklistům. Přesněji,
tento zákaz se týká pouze
části zahrady, zbytek je
volně přístupný a je hojně
využíván k odpočinku, dět-
ským hrám, piknikům či
prostému povalování se na
trávníku. My jsme zámeček
nenavštívili, ale určitě stojí
za to se sem vrátit a důk-
ladně si prohlédnout vše-
chny „wasserspiele“, které
jsou v zahradě vybudovány.
Od Hellbrunnu jsme se vy-
dali do Salzburgu nádher-
nou lipovou alejí po cestě
plné cyklistů i pěších výlet-
níků.  Po pár kilometrech
jízdy jsme se přesvědčili, že
ne nadarmo se Salzburgu
říká bílé město na zelené
řece. Určitě je rozdíl pro-

jíždět v blízkosti největšího
zachovaného hradu v Evro-
pě Hohensalzburg na kole 
a autobusem. Pokud jedete
na kole, je pevnost ještě
větší. Čekala nás cesta na
kole přes celé město, chtěli
jsme se ještě zastavit na
náměstí Mozartplatz. Upro-
střed něho stojí plastika
slavného salzburského ro-
dáka – Wolfganga Amadea
Mozarta. Opět jsme mohli
našim sousedům závidět
perfektně značenou cyklo-
stezku vedoucí napříč mě-
stem, přes všechny kru-
hové objezdy a velké křižo-
vatky nás bezpečně dove-
dla až na parkoviště k auto-
busu. Přestože jsme měli
v nohách pěkných pár kilo-
metrů, naše únava byla
z těch příjemných únav, kdy
máte pocit, že jste pro sebe
něco udělali, strávili jste
skvělý den s přáteli a dobře
naladěnými lidmi. A tak 
stejně jako minule vás zvu
– pojeďte na jaře s námi!

Ještě bych se s vámi chtěla
podělit o informaci - letos
vás přišlo cvičit více než
loni. Vybíráte si z náplně
našich oddílů ta cvičení,
která vám vyhovují. Obě
naše tělocvičny mají i tak
ještě volné kapacity a na
karimatky ve školce se také
složí ještě pár „jogínek“.
Nezapomeňte – v zdravém
těle, zdravý duch a naše
cvičení nejsou jen o získání
fyzičky, ale i o tom, že si
uděláte chvilku pro sebe
a trochu si odpočinete od
kolotoče povinností. Že se
potkáte s tím, koho byste
jinak sotva pozdravili, že si
popovídáte a zasmějete se.
A tak chci poděkovat všem
cvičitelům, kteří to táhnou
se SOKOLEM dál, bez náro-
ku na odměnu a ve svém
volném čase. Vlastně ne,
odměnou jsou plnější tělo-
cvičny.

V. Komínová
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